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ПИТАНЕ 

 

Женя Иванова – общински съветник, 

от заседание на Общински съвет – Габрово, 

проведено на  27.02.2025 г. 

 
Уважаеми г-н председател, г-жо Христова, зам. Кметове, колеги и гости, 

Разтревожени граждани се свързаха с мен с молба да получат отговор относно състоянието на 

покрития басейн на Природоматематическа гимназия „Академик Иван Гюзелев“ – Габрово. 

Според тях състоянието на басейна е плачевно. Тук не става въпрос за хигиената, която е 

безупречна, а за физическото състояние на дъното на басейна, което създава предпоставки за 

нараняване на ползващите басейна. 

Ето защо се свързах с директора на гимназията г-жа Цветана Кюмюрджиева, която беше много 

любезна и се съгласи на среща. Заедно с колегата Иван Томов се срещнахме с нея преди две 

седмици. Тя ни разказа за гимназията, показа ни учебните помещения, столовата, басейна. В 

нас остана усещането, че Гимназията има грижовни стопани, които се грижат с любов за децата 

на Габрово, като им създават отлична среда за спокойно и ползотворно провеждане на учебния 

процес. 

Относно басейна, съблекалните и баните към него картината е следната:  

 кристално чиста вода, безупречна хигиена; 

 проблем има с плочките на дъното на басейна – около 2/3 от дъното е на бетон, има 

купчинки от отлепени плочки, на места има ръждиви петна, вероятно от арматурата. 

Има нужда от подмяна на филтрите и дозаторите на химикали. 

От разговор с г-жа Кюмюрджиева стана ясно, че басейнът се ползва от два плувни клуба, от 

деца със специални потребности и от граждани. Той е единственият покрит басейн в града ни, 

който се ползва целогодишно и е с полуолимпийски размери (25/12 м). При едно затваряне на 

басейна се лишават двата плувни клуба и гражданите от възможност за целогодишни 

тренировки, а децата със специални потребности от възможност да поддържат здравословното 

си състояние. 

 

Последният основен ремонт на басейна е правен преди 16 години, като облицовката е с плочки, 

чиято гаранция е 5 години. В продължение на години има проблем с отлепването на плочките 

и служителите се опитват сами да се справят с този проблем, защото финансовите средства за 

поддръжка са недостатъчни.  

В края на 2022 г. са правени ремонтни работи по покрива на ПМГ, като част от финансовите 

средства, одобрени с ПМС № 214 / 29.07.2022 г., са отпуснати на ПМГ. Освен този ремонт е 

установено, че са необходими смяна на фасадни части на басейна, подмяна и залепване на 

плочки от облицовката на стените и дъното, защото са компрометирани и представляват 

опасност при ползване. Директорът на гимназията се е обърнала към фирмата, изградила 

басейна, която е предложила оферта на стойност 74 814,91 лв. Тогава във връзка с питане с вх. 

№ ПО-31 от заседание на Общинския съвет, проведено на 27.10.2022 г., г-жа Христова 

отговаря, че ръководството на Община Габрово и ПМГ „Академик Иван Гюзелев“ ще търсят 

средства за финансиране на тези допълнителни ремонтни дейности, но средства и до момента 



не са намерени. Миналата година директорът на гимназията отново е поискала оферта и тя вече 

е на стойност около 450 000 лв. без ДДС, тъй като проблемът непрекъснато се разраства и 

трябва да се извърши основен ремонт. Не искам да мисля каква ще е стойността на ремонта 

сега, още повече, че всеки момент може да се получат пукнатини по дъното и стойността да 

нарастне няколко пъти. 

Моето питане е свързано с въпросите, които поставят ползвателите на басейна: 

1. Какво е Вашето виждане и отношението Ви към този проблем? 

2. Има ли намерение Общината да намери начин да осигури финансови средства и да се 

извърши този спешен ремонт или градът ни ще бъде лишен от това важно съоръжение? 

3.  Планирате ли да включите ремонта на басейна на ПМГ „Академик Иван Гюзелев“ в 

инвестиционната програма и бюджета за 2025 г.? 

Моля за писмен отговор. 
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ДО 

ОБЩИНСКИ СЪВЕТ  

ГАБРОВО 

 

 

ОТГОВОР 

 

на ПИТАНЕ от ЖЕНЯ ИВАНОВА – общински съветник, 

от заседание на Общински съвет – Габрово, 

проведено на 27.02.2025 г. 

  

  

 Въпроси: 

 Уважаеми г-н председател, г-жо Христова, зам. Кметове, колеги и гости, 

 

Разтревожени граждани се свързаха с мен с молба да получат отговор относно 

състоянието на покрития басейн на Природоматематическа гимназия „Академик Иван Гюзелев“ 

– Габрово. Според тях състоянието на басейна е плачевно. Тук не става въпрос за хигиената, 

която е безупречна, а за физическото състояние на дъното на басейна, което създава 

предпоставки за нараняване на ползващите басейна. 

Ето защо се свързах с директора на гимназията г-жа Цветана Кюмюрджиева, която беше 

много любезна и се съгласи на среща. Заедно с колегата Иван Томов се срещнахме с нея преди 

две седмици. Тя ни разказа за гимназията, показа ни учебните помещения, столовата, басейна. В 

нас остана усещането, че Гимназията има грижовни стопани, които се грижат с любов за децата 

на Габрово, като им създават отлична среда за спокойно и ползотворно провеждане на учебния 

процес. 

Относно басейна, съблекалните и баните към него картината е следната:  

• кристално чиста вода, безупречна хигиена; 

• проблем има с плочките на дъното на басейна – около 2/3 от дъното е на бетон, има 

купчинки от отлепени плочки, на места има ръждиви петна, вероятно от арматурата. Има нужда 

от подмяна на филтрите и дозаторите на химикали. 

От разговор с г-жа Кюмюрджиева стана ясно, че басейнът се ползва от два плувни клуба, 

от деца със специални потребности и от граждани. Той е единственият покрит басейн в града ни, 

който се ползва целогодишно и е с полуолимпийски размери (25/12 м). При едно затваряне на 

басейна се лишават двата плувни клуба и гражданите от възможност за целогодишни 
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тренировки, а децата със специални потребности от възможност да поддържат здравословното си 

състояние. 

 

Последният основен ремонт на басейна е правен преди 16 години, като облицовката е с 

плочки, чиято гаранция е 5 години. В продължение на години има проблем с отлепването на 

плочките и служителите се опитват сами да се справят с този проблем, защото финансовите 

средства за поддръжка са недостатъчни.  

В края на 2022 г. са правени ремонтни работи по покрива на ПМГ, като част от 

финансовите средства, одобрени с ПМС № 214 / 29.07.2022 г., са отпуснати на ПМГ. Освен този 

ремонт е установено, че са необходими смяна на фасадни части на басейна, подмяна и залепване 

на плочки от облицовката на стените и дъното, защото са компрометирани и представляват 

опасност при ползване. Директорът на гимназията се е обърнала към фирмата, изградила 

басейна, която е предложила оферта на стойност 74 814,91 лв. Тогава във връзка с питане с вх. № 

ПО-31 от заседание на Общинския съвет, проведено на 27.10.2022 г., г-жа Христова отговаря, че 

ръководството на Община Габрово и ПМГ „Академик Иван Гюзелев“ ще търсят средства за 

финансиране на тези допълнителни ремонтни дейности, но средства и до момента не са 

намерени. Миналата година директорът на гимназията отново е поискала оферта и тя вече е на 

стойност около 450 000 лв. без ДДС, тъй като проблемът непрекъснато се разраства и трябва да 

се извърши основен ремонт. Не искам да мисля каква ще е стойността на ремонта сега, още 

повече, че всеки момент може да се получат пукнатини по дъното и стойността да нарасне 

няколко пъти. 

Моето питане е свързано с въпросите, които поставят ползвателите на басейна: 

1. Какво е Вашето виждане и отношението Ви към този проблем? 

2. Има ли намерение Общината да намери начин да осигури финансови средства и да 

се извърши този спешен ремонт или градът ни ще бъде лишен от това важно съоръжение? 

3.  Планирате ли да включите ремонта на басейна на ПМГ „Академик Иван Гюзелев“ 

в инвестиционната програма и бюджета за 2025 г.? 

Моля за писмен отговор. 

  

 УВАЖАЕМА Г-ЖО ИВАНОВА, 

 

В отговор на поставените от Вас въпроси, Ви информирам следното: 

Община Габрово отчита важността от нуждата от функциониращ басейн в Габрово, който 

следва да отговаря на всички функционални изисквания за такъв вид съоръжение. Предвид 

факта, че басейнът в ПМГ „Академик Иван Гюзелев“, както посочвате е единствен в града, 

нуждата от ремонт, който да осигури безопасното му ползване и да създаде условия за 

качествена услуга за граждани и деца, включително деца с увреждания,  е безспорна.  

В Министерството на образованието и науката са разработени и утвърдени Вътрешни 

правила и критерии за работа при цялостно или частично финансиране на ремонтни дейности в 

общинските образователни институции в системата на предучилищното и училищното 
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образование. Заявките се подават и разглеждат за конкретна година, тъй като заявени 

необходими ремонти от предходни години и вече реализирани с други финансови източници, 

губят своята актуалност. Действа обаче критерий за допустимост – заявителят да не е получавал 

финансиране по тези правила през последните 2 години. Министерски съвет с ПМС № 214/ 

29.07.2022 г. одобрява допълнителни разходи за 2022 г. по бюджета на Министерството на 

образованието и науката за финансиране на ремонтни дейности на публична образователна 

инфраструктура, ползвана от институции в системата на предучилищното и училищното 

образование. Средствата са разпределени от министъра на образованието и науката и част от 

разпределените средства са отпуснати на Природоматематическа гимназия „Академик Иван 

Гюзелев“ за ремонтни дейности на покрива. Ремонтните дейности по сключения договор от 

14.11.2022 г. с изпълнител са приключили през 2023 г. 

Невъзможността за кандидатстване по посочените Вътрешни правила на МОН, предвид 

действащото ограничение за изтичане на двегодишен период на полученото финансиране, 

наложи предприемането на други действия за намиране на средства за ремонт на басейна. В 

началото на 2023 г. Община Габрово кандидатства по проект „Красива България“ (ПКБ), мярка 

М 02 „Подобряване на социалната инфраструктура“ с проектно предложение за обект: „Ремонт 

басейни в сграда на Природоматематическа гимназия „Академик Иван Гюзелев“.  Предвидените 

строително-ремонтни работи в предложението на Община Габрово са демонтажни работи на 

стара стъклокерамика в голям и малък басейн, полагане на нови настилки и облицовки (дъно и 

стени) с порцеланови плочки и съответните съпътстващи работи към тях; подмяна решетки за 

скимери, дюзи басейни и прожектори, ремонтни работи в санитарни помещения зала с басейни – 

настилки, облицовки, бояджийски работи; подмяна санитария (душ батерии, сифони); подмяна 

радиатори и въздуховоди в съблекални и общо помещение, със съответните съпътстващи работи 

– демонтажни и монтажни. Съгласно изготвеното и приложено към проектното предложение 

становище от главния архитект на Община Габрово заложените дейности представляват „текущ 

ремонт“. Общият бюджет на проектното предложение е на стойност 351 467 лв. с ДДС, като 

очакваното финансиране от ПКБ с ДДС е в размер на 129 972 лв. , а размерът на съфинансиране 

от страна на Община Габрово 221 495 лв. с ДДС. След Решение на Управителният съвет на 

Проект „Красива България“, утвърдено от заместник-министър председател и министър на труда 

и социалната политика, проектното предложение на Община Габрово не е включено в 

публикуван Списък на одобрените обекти за 2023 по ПКБ.  

 След посочения отказ от Управителния съвет на Проект „Красива България“, Община 

Габрово предприема други действия, насочени в посока осигуряване финансиране на нужния 

ремонт на басейна. Апел е отправен към министъра на образованието и науката, без да се търси 

да се отговори на  параметрите на конкретен инструмент, който би могъл да финансира този 

ремонт, тъй като такъв към този момент не съществува. С писмо с изх. № ОСД-01-01-197 от 

11.10.2023 г. до министъра, Община Габрово се обръща за съдействие, като обосновава и 

мотивира  необходимостта от спешен ремонт на плувния комплекс на ПМГ „Акад. Иван 

Гюзелев“. Към писмото е приложен снимков материал и е посочена ориентировъчна стойност на 

ремонтните дейности в размер на 430 хил. лева с ДДС. За яснота, относно конкретните дейности, 
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които следва да бъдат осъществени, в последвалата кореспонденция, Община Габрово 

предоставя ориентировъчна Количествено-стойностна сметка (КСС) по видове СМР/СРР, 

приложена към писмо с изх. № ОСД-01-01-197#1 от 03.11.2023 г. Тази инициатива остана 

безрезултатна. 

 С писмо с вх. № ИЕ-01-01-133 от 12.02.2025 г., директорът на ПМГ „Акад. Иван Гюзелев“ 

информира Община Габрово за състоянието на плувния комплекс в училището и търси  

съдействие и подкрепа за продължаване на съвместните действия в търсене на финансови 

възможности за извършване на спешен ремонт. Писмото е придружено с актуална ККС. 

 Към настоящия момент се подготвя пакет с актуализирани документи за подаване на 

заявка за 2025 г. до Министерството на образованието и науката за финансиране на спешни 

ремонтни дейности в плувния комплекс в сградата на  ПМГ „Акад. Иван Гюзелев“. Назначената 

в Министерството на образованието и науката комисия за разглеждане, оценка и класиране на 

заявките, заседава ежемесечно в периода 01 май - 30 ноември на текущата година. 

Предприетите действия, очакваме да бъдат успешни, предвид демонстрираната 

нееднократно нужда, обективно потвърдена от състоянието на съоръжението, като за 

постигнатото ще Ви информираме своевременно. Обмисляме и възможност за съвместяване на 

проектен ресурс със собствени бюджетни средства, които да предложим в Бюджет 2025. 

 

 

 

С уважение,    / П / 

 

МАРИЯ ЙОЗОВА 

За кмет на Община Габрово 

(съгласно заповед № 500 / 26.03.2025г. 

на кмета на Община Габрово) 

 


